

ចោរបួន



ចោរបួន

ការបោះឆ្នោតក្លែងក្លាយ អំណឹះមកទៀត វាតែងតែមានការប្រកាស នូវលទ្ធផលកខ្វក់ ពីសំណាក់ពួកអ្នករៀបចំការបោះឆ្នោត។ ការណ៍នេះ វាជាប្រក្សត្រភាព ដែលគេអាចដឹងជាមុនបាន។ ដូច្នោះ មហាជោគជ័យ របស់ពួកអ្នកដឹកនាំ នៃគណបក្សកាន់អំណាច ឬ អង្គការ នៃពួកឱមសន្ត (les malfaiteurs) វាប្រដូចបាននឹង ចោរបួន នាំគ្នាធ្វើការជប់លៀង បន្ទាប់ពីបួនយកទ្រព្យពីអ្នកដទៃបាន។ តែនៅស្រុកខ្មែរ ការលួចបួននេះ វាជាអំពើកើតឡើងជាបន្តនៃ តែពេលកើតម្តងៗ វារន្ថាន់¹ ព្រោះពួកចោរបួននោះ វាជាថ្នាក់អ្នកដឹកនាំជាតិ ធ្វើជាចោរបួនភក់រំអែងអ្វីឡើយ។ ពួកនេះ មិនត្រឹមតែរាស្ត្រខ្មែរ ស្គាល់មុខច្បាស់ថាជានរណា សូម្បី សហគមន៍អន្តរជាតិ ក៏គេស្គាល់មុខច្បាស់ហើយគេថែមទាំង យកឈ្មោះ ពួកជនភតអាសង្ការទាំងនោះ មកបង្ហាញជាសាធារណៈទៀត។ តែពួកនោះ គ្មានសេចក្តីអៀនខ្មាស់ នៅក្នុងចិត្តគំនិតនោះឡើយ ព្រោះពួកគេ ស្គាល់តែរបស់មួយគត់ : ធ្វើចោរបួន។ ម្លោះហើយ គេនាំគ្នាបង្កើតច្បាប់គ្រប់បែបយ៉ាង សំរាប់ការពារអំពើទុច្ចរិត របស់គេ ហើយមិនខ្លាចធ្វើឧបហាត ចំពោះអ្នកប្រឆាំងនឹងខ្លួន។ រដ្ឋខ្មែរសព្វថ្ងៃ មិន

¹ រន្ថាន់ : avec précipitation.

ចោរប្លន់

បក្សដែលគេស្រឡាញ់។ ក្នុងលក្ខខណ្ឌបែបនេះ ទោះបីតួលេខ
អ្នកបានបោះឆ្នោត មិនថាឡើយ ៨២% សូម្បីដល់ទៅ ១០០% ក៏
ការបោះឆ្នោត បំបិទ នូវសេរីភាពបែបនេះ វាមិនស្របច្បាប់
នោះឡើយ។

របបភ្នំពេញ ប្លន់អំណាចបានបែបនេះ នឹងបន្តកាន់អំណាច
ផ្តាច់ការ តែនៅក្នុងមានៈជាបន នៃចោរប្លន់ប្រជារាស្ត្រខ្មែរ។
ឋានៈនេះ តាមពិត របបភ្នំពេញ ពាក់យូរមកហើយ តែគណ
បក្ស ដែលគ្រាន់តែនិយាយប្រឆាំង តែងតែសម្រុះសម្រួលគ្នា
ជាមួយបន្តនោះ អោយក្លាយជា របបដឹកនាំពេញច្បាប់ ហើយ
ជួនកាល ចូលរួមធ្វើច្បាប់ រិតសេរីភាព និង បង្រួញលទ្ធិប្រជាធិ
បតេយ្យថែមទៀត។ ហើយច្បាប់ទាំងឡាយនោះឯង ដែលធ្វើ
អោយខ្លួនក្លាយជាអ្នករងគ្រោះសព្វថ្ងៃនេះ។ ដូច្នោះ ជនខ្មែរម្នា
កៗ មិនត្រូវមានសតិខ្លីនោះឡើយ ពុំនោះសោត អ្វីដែលកើត
ឡើងនៅអំឡុងឆ្នាំ ២០១៣-២០១៤ វានឹងមានកើតឡើងជាថ្មី។
អ្នកដឹកនាំគណបក្សប្រឆាំង ថ្លែងថាលោក ហ៊ុន សែន ត្រូវតែ
កែចរិតអោយល្អសិន ទើបអាចមានការចរចាជាថ្មី តែយើង
យល់ថា អ្នកដែលនិយាយនោះ ត្រូវគាត់កែចរិតគាត់ជាមុន
សិន ព្រោះ គាត់បានចូលរួមប្លន់អ្នកបោះឆ្នោតអោយគណ
បក្សគាត់នៅឆ្នាំ ២០១៣ ដើម្បី អាសនៈប្រថាប់ត្រានៅរដ្ឋស
ភា។ តែមកដល់ពេលនេះ យើងមិនទាន់ឮពួកនោះ ទទួល
សារភាពថាពួកគាត់ធ្វើខុសនោះឡើយ។ ពិតមែនថា បច្ចុប្បន្ន

ចោទប្តឹង

(sanction) នៃសហរដ្ឋអាមេរិក, សហភាពអឺរ៉ុប និង ប្រទេស
ប្រជាធិបតេយ្យសេរីមួយចំនួន, ទៅលើបន្ទុំពេញ ជាអំណោយ
ផល ដល់គណបក្សប្រឆាំង តែបើពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សនេះ
មិនចោលចរិតខ្លួន ធ្វើជា កូនចោទប្តឹង និង ជើងសា រួម
ចំណែកជាមួយមេចោទប្តឹង ដើម្បីចែកប្រយោជន៍គ្នាដូចសព្វ
ដង បច្ចុប្បន្ននោះ នឹងច្បាស់ជា វាយប្រហារដល់ពួកខ្លួន ជាពុំ
ខានដែរ។ ដូច្នោះ កុំនាំគ្នាយក បច្ចុប្បន្ននេះ ទៅធ្វើជំនួញ
នយោបាយ ជាមួយបន្ទុំពេញអោយសោះ ព្រោះវានាំ អាស្រូវ
ដល់ខ្លួន និង ធ្វើអោយប្រជាជាតិខ្មែរ បាត់អស់ នូវកិត្តិយល ជា
ប្រទេសថ្លៃថ្នូរ លើពិភពលោក។